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Abstract (en)
The security element has a coating layer (2) made of a material having an optically variable effect e.g. color shift effect, a support substrate (8) and
a partial structure with recess (10). The partial structure is formed of an opaque coating for exhibiting light-absorbing properties, on the side that
faces the coating layer. The partial structure is formed of metallic coloration on the side that faces away from the coating layer. The partial structure
is provided with a light-absorbing metallic layer (4) and a reflective metallic layer (5). Independent claims are included for the following: (1) method
for manufacturing security element; and (2) use of the security element.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft ein Sicherheitselement, das eine Beschichtung aus einem Material aufweist, das einen optisch variablen Effekt, insbesondere
einen Farbkippeffekt aufweist und im Durchlicht erkennbare Aussparungen aufweist, wobei das Sicherheitselement ein Trägersubstrat und eine
partielle Schicht mit Aussparungen umfasst, wobei die partielle Schicht gebildet ist aus einer opaken Beschichtung, die auf der, der Beschichtung
aus dem Material, das einen optisch variablen Effekt aufweist, zugewandten, Seite lichtabsorbierende Eigenschaften aufweist und auf der, der
Beschichtung aus einem einen optisch variablen Effekt hervorrufenden Material abgewandten Seite, eine metallische Färbung aufweist, wobei die
partielle opake Beschichtung aus einer lichtabsorbierenden metallischen Schicht und einer reflektierenden metallischen Schicht besteht, Verfahren
zu dessen Herstellung und dessen Verwendung.
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